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Protokół Nr IX/2011 
z IX Sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 15 czerwca  2011 roku 
pod przewodnictwem  

Pana Jarosława Michalskiego –Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo  
  

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 10.00, a zakończył o godzinie 12.30. 
Na ustawowy stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu IX sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 15 czerwca 2011 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu./  
 
/Lista obecności Sołtysów Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu./ 
         
Ponadto w sesji udział wzięli: 
• Pan Franciszek Kupracz – Wójt Gminy Darłowo 
• Pani Violetta Kolanek – Skarbnika Gminy Darłowo 
• Pani Małgorzata Ejsmont  – Radca Prawny 
• Pani Ewa Szymczak  –   Kierownik  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie 
• Pan Marceli Glaza – Dyrektor Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu./                                                                                           
                                              
Na Sekretarza powołano Radnego Pana Przemysława Pociechę. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, głosując jednogłośnie:  
15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów  „wstrzymujących  się”. 
 
Na protokolantkę Przewodniczący powołał p. Iwonę Kowalską. 
 
Ad. 1.3.  

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo złożył w imieniu 
wszystkich Radnych Rady Gminy Darłowo najserdeczniejsze życzenia z okazji 50-lecia 
pożycia małżeńskiego Państwu Halinie i Bolesławowi Wólkiewicz, Państwu Barbarze              
i Władysławowi Szymańskim, Państwu Teresie i Bernardowi Paliwoda.  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo podkreślił, że jest to chwila bardzo 
podniosła i uroczysta, po czym poprosił Panią Teresę Żebrowską Zastępcę Kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego o rozpoczęcie formalności w tej uroczystej chwili.  

Pani Teresa Żebrowska Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego udzieliła 
pięknego przemówienia: 

„Czcigodni Jubilaci! 
Minęło 50 lat Waszego świetnego pożycia małżeńskiego. Nie każdemu jest dane, by po 

tylu latach mógł wrócić myślami do tamtych młodzieńczych chwil, a dzisiaj obchodzić ‘Złote 
Gody’. Wam drodzy państwo życie tego nie poskąpiło, dało możliwość, że właśnie dzisiaj 
razem z Wami możemy obchodzić ten piękny Jubileusz. My również jesteśmy zainteresowani, 
by w swej społeczności obok ludzi młodych, dostrzegać także czcigodnych Jubilatów, 
szczególnie tych, którzy swym postępowaniem przyczynili się do trwałości rodziny, wychowali 
swoje dzieci ku pociesze wszystkich.  

Dostojni Jubilaci! 
50 lat temu stawaliście na ślubnym kobiercu, by związać się węzłem małżeńskim. 

Przyrzekaliście sobie wzajemnie dozgonną miłość, wiarę w siebie, szacunek i przyjaźń, oraz 
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dzielenie losu na dobre i złe. Jak widać przyrzeczenia tego dotrzymaliście, mimo wielu 
złożonych zdarzeń losowych. 50 lat to wiele, ale jakże szybko one minęły. Minęły we wspólnej 
trosce o zapewnienie codziennego bytu rodzinie, w trosce o dobre wychowanie dzieci i ich 
przyszły los. Wszystkie te przeżycia, radości i smutki, troski i obowiązki – związały Was 
Państwo jeszcze bardziej. Teraz podsumowując te 50-letnie wysiłki, możecie Państwo 
stwierdzić, ze nie poszły one na marne, że daliście z siebie wiele, wychowując swoje dzieci na 
pociechę przede wszystkim dla siebie. Dzieci Państwa już wyrosły, założyły swoje rodziny, 
mają i wychowują już swoje dzieci, które wkraczają na tę drogę, którą wy wytyczyliście 50 lat 
temu. Za to wszystko zapewne dzieci Wasze są bardzo dumne i wdzięczne.”  
 

Pani Teresa Żebrowska Zastępca Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego poprosiła 
wszystkich o powstanie, a dostojnych Jubilatów o złożenie sobie wzajemnych podziękowań     
i zapewnień dla odświeżenia w pamięci uroczystości sprzed 50-ciu lat.   

„Droga żono, drogi mężu, w rocznicę 50-lecia pożycia małżeńskiego składam Ci 
serdeczne podziękowania za wszystko, co uczyniłeś dla dobra, szczęścia i trwałości naszej 
rodziny. Jednocześnie oświadczam, ze dołożę wszelkich starań do dalszego utrwalenia 
naszego małżeństwa i więzi rodzinnej.” 
 

Szanowni Jubilaci uroczyście złożyli sobie wzajemne podziękowania i życzenia. 
 

Pani Teresa Żebrowska poinformowała Jubilatów, że Pan Franciszek Kupracz Wójt 
Gminy Darłowo w dowód uznania trwałości małżeństwa, wystąpił do Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej o przyznanie Szanownym Jubilatom „MEDALI ZA 
DŁUGOLETNIE POŻYCIE MAŁŻEŃSKIE”, które zostały Szanownym Jubilatom 
przyznane.  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wręczył wszystkim Dostojnym 
Jubilatom „MEDALE ZA DŁUGOLETNIE POŻYCIE MAŁŻEŃSKIE”, złożył również 
najserdeczniejsze życzenia i piękne bukiety kwiatów.  

 
Wszyscy obecni Radni, Sołtysi, zaproszeni goście, wspólnie zaśpiewali Szanownym 

Jubilatom „Sto lat”.  
  

Pan Franciszek Kupracz złożył również w imieniu wszystkich Radnych                          
i Pracowników Urzędu Gminy Darłowo imieninowe życzenia Pani Jolancie Janickiej Radnej 
Rady Gminy Darłowo i wręczył piękną różę.  
 

Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 15-minutową 
przerwę.  
 
Ad.1.4.  
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Darłowo p. Jarosław Michalski  przedstawił 
poniższy porządek obrad: 
1. Sprawy organizacyjne:  
           1.1. Otwarcie sesji. 
           1.2. Stwierdzenie quorum. 
           1.3. Uroczyste wręczenie medalu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Bronisława                            
.                  Komorowskiego za długoletnie pożycie małżeńskie: 

* Państwu Halinie i Bolesławowi Wólkiewicz; 
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* Państwu Barbarze i Władysławowi Szymańskim; 
* Państwu Teresie i Bernardowi Paliwoda.  

           1.4. Ustalenie  porządku obrad. 
           1.5. Przyjęcie protokołu z V sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 17                                                                 
.                  lutego 2011 roku. 
           1.6. Przyjęcie protokołu z VI sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 31                                                                                                                        
.                  marca 2011 roku. 
           1.7. Przyjęcie protokołu z VII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 21                                                                                                    
.                  kwietnia 2011 roku. 
           1.8. Przyjęcie protokołu z VIII sesji VI kadencji Rady Gminy Darłowo z dnia 11                             
.                  maja 2011 roku. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                 
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy  Darłowo między 
sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na VI sesji Rady Gminy Darłowo oraz       
w okresie między sesjami.                                    
6.   Informacja Przewodniczącego o działaniach komisji Rady Gminy Darłowo. 
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu i kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo za pierwsze 
półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego przez samorządową 
instytucję kultury za pierwsze półrocze. Druk Nr 1/2011IX 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 dla Gminy Darłowo. Druk Nr 
2/2011IX 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu aktywności lokalnej na lata 2011-2015 
dla Gminy Darłowo. Druk Nr 3/2011IX 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem Bank Żywności 
w Nowych Bielicach. Druk Nr 4/2011IX 
12. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 5/2011IX 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Darłowo na nieruchomość gruntową stanowiącą własność osoby fizycznej.  
Druk Nr 6/2011IX 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2011IX 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 8/2011IX 
16. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 9/2011IX 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 10/2011IX 
18. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 11/2011IX 
19. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Druk Nr 12/2011IX 
20. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo. Druk Nr 13/2011IX 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet, zwrotu kosztów 
podróży służbowych przysługujących Radnym Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2011IX 
22. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego. Druk Nr 15/2011IX 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok.  
Druk Nr 16/2011IX 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata           
2011-2020. Druk Nr 17/2011IX 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego potencjalnej lokalizacji 
elektrowni jądrowej w miejscowości Kopań Gmina Darłowo. Projekt uchwały proceduralnej  
26. Czas dla samorządu. 
27. Wolne wnioski i zapytania. 
28. Zakończenie sesji.  
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami  na  IX Sesję Rady Gminy Darłowo 
/Porządek obrad stanowi załącznik Nr  4 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Jerzy Krzyżanowski Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował wycofać             
z proponowanego porządku obrad punkt nr 21 dotyczący podjęcia uchwały w sprawie  zasad 
przyznawania i wysokości diet, zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 
Radnym Rady Gminy Darłowo. Druk Nr 14/2011IX. 

Pan Przewodniczący przystąpił do przegłosowania w/w propozycji.  
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując jednogłośnie 15 za wycofaniem punktu       
nr 21 z porządku obrad. 
 

Pan Przemysław Pociecha Radny Rady Gminy Darłowo zaproponował wycofać           
z proponowanego porządku obrad punkt nr 25 dotyczący podjęcia uchwały proceduralnej       
w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego potencjalnej lokalizacji elektrowni jądrowej      
w miejscowości Kopań Gmina Darłowo.  

Pan Przewodniczący przystąpił do przegłosowania w/w propozycji.  
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych głosując jednogłośnie 15 za wycofaniem punktu       
nr 25 z porządku obrad. 

 
Pan Jarosław Michalski Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

przegłosowania porządku obrad. Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) przyjęła 
dzisiejszy porządek obrad z wcześniej przegłosowanymi zmianami.  
 
Ad. 1.5. do 1.8. 
 
Do zapisu protokółów z poprzednich sesji uwag nie wniesiono i przyjęto je w wersji 
przedłożonej.  
 
Ad. 2.  

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo przedłożył sprawozdanie z działalności           
w okresie miedzy sesjami za okres od 22 kwietnia do 15 czerwca 2011 roku, przedstawił 
kondycję finansową Gminy Darłowo na dzień 14 czerwca 2011 roku.  
/Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik Nr  5 do 
niniejszego protokołu/ 
/Kondycja finansowa Gminy Darłowo  stanowi załącznik Nr  6 do niniejszego protokołu/ 
 

Ponadto Pan Franciszek Kupracz poruszył temat stażu pracy. Oznajmił, że Gmina 
Darłowo otrzymała od Powiatowego Urzędu Pracy w Sławnie pięć miejsc pracy dla 
stażystów. Cztery osoby już odbywają staż, natomiast jedno miejsce jest jeszcze wolne. Poza 
tym Wójt Gminy Darłowo poinformował wszystkich obecnych na sesji, że kontrola NIK 
została już zakończona i jest już protokół z tej kontroli. Kontrola ta głównie była skierowana 
na zadanie związane z realizacją inwestycji w zakresie ochrony środowiska. Ponadto              
w Urzędzie Gminy Darłowo obywa się kontrola RIO, której przedmiotem jest donos, który 
został skierowany do RIO. Pan Wójt Gminy Darłowo odczytał  treść w/w donosu.    
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/W/w donos stanowi załącznik Nr  7 do niniejszego protokołu/ 
Pan Franciszek Kupracz Poruszył również temat zapisów pojawiających się                 

w Internecie na temat jego stanu zdrowia. Wójt przyznał, że jest osobą niepełnosprawną           
i rozwiał pozostałe nieprawdziwe zarzuty. Dodatkowo Pan Franciszek Kupracz wypowiedział 
się w sprawie zatrudnienia w Urzędzie Gminy związanego ze zmianami organizacyjnymi.  

Co więcej Pan Wójt uprzejmie zakomunikował o zorganizowaniu kontroli podatkowej 
na terenie Gminy Darłowo, której celem jest zweryfikowanie zgłoszonych danych do 
prowadzonej w Urzędzie Gminy Darłowo ewidencji. Przy czym Wójt wyjaśnił, że owa 
kontrola nie jest po to, żeby kogoś zgnębić, a mianowicie po to, aby zweryfikować dane 
zgłoszone do ewidencji.   

Dodatkowo Pan Wójt zakomunikował, że planuje likwidację zakładu budżetowego tj. 
Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej w Dąbkach, który będzie Spółką.  

Prócz tego Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że mija półrocze i na dzień dzisiejszy 
Gmina większych długów nie ma. Bieżące rachunki mamy opłacone. Za oczyszczalnie 
ścieków zostało do zapłacenia w granicach 600 tyś. złotych.  

Pan Wójt powiadomił wszystkich obecnych na sesji o przebiegu spraw spornych 
mających związek ze Spółką Wodno-Ściekową w Dąbkach, uwydatniając jak bardzo ważne 
jest dla Gminy Darłowo Uzdrowisko Dąbki.  

Reasumując Pan Franciszek Kupracz przedstawił stan kasy Urzędu Gminy Darłowo, 
który na rachunku podstawowym wynosi 621.713,72 zł. Dodatkowo uruchomiony jest kredyt 
w rachunku w wysokości 1 000 000,00 zł, który jest niewykorzystany. Wydatki do 
poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 1 554 511,00 zł, na które składają się: 

- wypłata świadczeń rodzinnych 240 000,00 zł; 
- wynagrodzenia administracji szkół 80 000,00 zł; 
- wynagrodzenia pracowników UG Darłowo 338 384,00 zł; 
- spłata kredytu z odsetkami 250 000,00 zł; 
- rachunki na usługi i zakupy dot. spraw bieżących 346 127,00 zł; 
- podatek VAT 300 000,00 zł. 

 
Ad. 3.  
 

Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo oznajmił, iż wszystkie uchwały są w 
trakcie realizacji.  
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na VI, VII i VIII sesji Rady Gminy Darłowo stanowią załącznik 
nr 8 do protokołu/  
 
Ad. 4.  
 

Interpelację w formie pisemnej złożyła Pani Zofia Krakowiak Radna Rady Gminy 
Darłowo. 
/Interpelacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 
Ad. 5.  
 

Radni w okresie między sesjami złożyli 11 interpelacji. Odpowiedzi na interpelacje 
Radnych zostały złożone w Biurze Rady, celem odnotowania w rejestrze i przekazania 
Radnym do skrytek. 

Sołtysi Gminy Darłowo w okresie między sesjami złożyli 48 wniosków, na które 
odpowiedzi zostały złożone w Biurze Rady, celem odnotowania w rejestrze i przekazania 
Sołtysom do skrytek.  
/Informacja w sprawie odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na VI sesji Rady Gminy Darłowo oraz w 
okresie między sesjami stanowi załącznik nr 10 do protokołu/                                    
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Ad. 6.  
 
/Informacja o działaniach Komisji Rady Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 11 do protokołu./  
 
Ad. 7.  
 
Pan Józef Szymacha Radny Rady Gminy Darłowo złożył podziękowanie Panu Franciszkowi 
Kupraczowi Wójtowi Gminy Darłowo za oddanie do użytku nowej stacji uzdatniania wody     
w Dąbkach, która dla Uzdrowiska i innych bliskich miejscowości jest niezbędna. Pan Radny  
podziękował również Pani Sylwi Dęga-Zamrzyckiej za zorganizowanie mistrzostw 
ogólnopolskich w warcabach stupolowych, które odbyły się br. w Dąbkach, i przyczyniły się 
do promocji tej miejscowości. W Dąbkach, Jarosławcu i Barzowicach odbył się również 
międzynarodowy wyścig kolarski, który oczywiście promuje nasze Uzdrowisko Dąbki. Pan 
Józef Szymacha podziękował szczególnie panu Franciszkowi Kupraczowi Wójtowi Gminy 
Darłowo, jak i również Panu Janowi Górskiemu Sołtysowi Sołectwa Dąbki, który włożył całe 
swoje zaangażowanie.  
 
Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław wyraził prośbę o załatanie kilku 
sporych dziur zlokalizowanych na odcinku remontowanej drogi między Kopnicą a Starym 
Jarosławiem. Pan Sołtys uzasadnił swoją prośbę tym, że jest tam krótki odcinek na tej drodze, 
przez który wręcz nie można przejechać.   
 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki podsumował, że dzisiejsza sesja zaczęła się 
wyjątkowo, ponieważ Pan Wójt poruszył temat swojego zdrowia. Przy czym stwierdził, że 
wszyscy życzymy Panu Wójtowi zdrowia. Ponadto poruszył sprawę donosu, twierdząc, że 
ludzie zawsze będą pisali donosy na każdego przywódcę. Prócz tego podsumował, że sytuacja 
Gminy Darłowo nie jest taka zła, jak to widzą media, ale też nie jest różowa. Dodatkowo Pan 
Jan Górski poruszył temat ogłoszonego konkursu na Zastępcę Wójta Gminy Darłowo, pytając 
„Po co Pan powołuje dzisiaj zastępcę? Czego się Pan będzie od niego spodziewał? Co ten 
człowiek ma zmienić w obliczu naszej Gminy? Po co on będzie powołany?” Następnie zarzucił 
Panu Franciszkowi Kupraczowi, że „jeśli ma być zastępca, tylko po to, żeby była kolejna 
figura, która będzie nas kosztować powiedzmy 70 tysięcy rocznie, to nie powołujmy zastępcy, 
bo on jest niepotrzebny. Natomiast jeśli chce Pan jakiś problem scedować na zastępcę, 
problem rozwiązania oświaty w naszej Gminie, problem rozwiązania gospodarki wodno-
ściekowej, to ja myślę, że będzie wielu chętnych.” Reasumując podkreślił, że oczekuje 
odpowiedzi na powyższe pytania.  
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo udzielił odpowiedzi zaczynając w stosownej 
kolejności od spraw mających związek z drogami, naświetlając, że dzisiaj w naszej Gminie 
praktycznie ¾  dróg mamy rozjeżdżone, co jest naszą bolączką. Temat drogi, o której 
wcześniej mówił Pan Mieczysław Wrona Sołtys Sołectwa Nowy Jarosław został poruszony 
na naradzie roboczej wykonawcy i inwestora. Ponadto drogi pod wiatraki nie mogą być          
w gorszym stanie aniżeli były przedtem. Mamy też inne drogi, na przykład na Rusinowo, na 
której na dniach będą wykonywane prace związane z wykonaniem jej.  
Nawiązując do wypowiedzi Pana Jana Górskiego Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy 
Darłowo w sprawie donosu, uwydatnił, że uważa, iż należy wszystkim przedstawić jak się 
sprawy mają oficjalnie. Pan Franciszek Kupracz zaznaczył, że nie chodzi mu o donos, lecz     
o sprawy w nim poruszone, które uważa, że powinny być wyjaśnione.  
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Odnośnie zmian organizacyjnych Pan Franciszek Kupracz naświetlił, że powołanie zastępcy 
to nie jest wymysł Wójta, lecz jak wynika z przepisów prawa, zastępca musi być. Co więcej 
Pan Wójt zakomunikował, że wobec tych zadań, które obecnie są w Gminie realizowane, to 
ten zastępca naprawdę ma co robić, bo jest masa konkretnej pracy. Nie polityki. To 
stanowisko jest potrzebne, ponieważ jest dużo do zrobienia, do załatwienia, jest naprawdę 
dużo zadań. Są inwestycje.  
 
Na tym punkt zakończono. 
 
Ad. 8. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu i kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo za pierwsze 
półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego przez samorządową 
instytucję kultury za pierwsze półrocze.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr IX/49/2011 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu  i kształtowania się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo za pierwsze 
półrocze oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego przez samorządową 
instytucję kultury za pierwsze półrocze.  
/Uchwała Nr IX/49/2011 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu/ 
 

Ad. 9.   
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 
ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 dla Gminy Darłowo.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr IX/50/2011 w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 
ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2011-2015 dla Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr IX/50/2011 stanowi załącznik Nr 13 do protokołu/ 
 
Ad. 10.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu aktywności lokalnej na lata 2011-2015 dla 
Gminy Darłowo.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę            
Nr IX/51/2011 w sprawie przyjęcia programu aktywności lokalnej na lata 2011-2015 dla 
Gminy Darłowo.  
/Uchwała Nr IX/51/2011 stanowi załącznik Nr 14 do protokołu/ 
 
Ad. 11.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem Bank Żywności      
w Nowych Bielicach.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/52/2011 w sprawie nawiązania współpracy ze Stowarzyszeniem Bank Żywności               
w Nowych Bielicach. 
/Uchwała Nr IX/52/2011 stanowi załącznik Nr 15 do protokołu/ 
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Ad. 12.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/53/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/53/2011 stanowi załącznik Nr 16 do protokołu/ 
 
Ad. 13.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Darłowo na nieruchomość gruntową stanowiącą własność osoby fizycznej.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/54/2011 w sprawie zamiany nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Darłowo na nieruchomość gruntową stanowiącą własność osoby fizycznej.  
/Uchwała Nr IX/54/2011 stanowi załącznik Nr 17 do protokołu/ 
 
Ad. 14.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „przeciw”) nie podjęła 
uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
/ Projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (Druk Nr 
7/2011IX ) stanowi załącznik Nr 18 do protokołu/ 
 
Ad. 15.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/55/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/55/2011 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu/ 
 
Ad. 16. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/56/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/56/2011 stanowi załącznik Nr 20 do protokołu/ 
 

Ad. 17.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/57/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/57/2011 stanowi załącznik Nr 21 do protokołu/ 
 
Ad. 18.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/58/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/58/2011 stanowi załącznik Nr 22 do protokołu/ 
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Ad. 19.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „za”) podjęła uchwałę             
Nr IX/59/2011 w sprawie nabycia nieruchomości.  
/Uchwała Nr IX/59/2011 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu/ 
 
Ad. 20.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „przeciw”) nie podjęła 
uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo.  
/Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo (Druk Nr 
13/2011IX) stanowi załącznik Nr 24 do protokołu/ 
 
Ad. 21.  
 
Punkt ten został wycofany.  
/Projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet, zwrotu kosztów podróży służbowych 
przysługujących Radnym Rady Gminy Darłowo (Druk Nr 14/2011IX ) stanowi załącznik Nr 25 do protokołu/ 
 
Ad. 22.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo jednogłośnie (15 „przeciw”) nie podjęła 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego.  
/Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu terytorialnego (Druk Nr 
15/2011IX ) stanowi załącznik Nr 26 do protokołu/ 
 
Ad. 23.  
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2011 rok.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów (14 „za”, 0 „przeciw”, 1 
„wstrzymujący”) podjęła uchwałę  Nr IX/60/2011 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Darłowo na 2011 rok. 
/Uchwała Nr IX/60/2011 stanowi załącznik Nr 27 do protokołu/ 
 
Ad. 24. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2011-2020.  
W wyniku głosowania Rada Gminy Darłowo większością głosów (14 „za”, 0 „przeciw”, 1 
„wstrzymujący”) podjęła uchwałę  Nr IX/61/2011 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej na lata 2011-2020.  
/Uchwała Nr IX/61/2011 stanowi załącznik Nr 28 do protokołu/ 
 
Ad. 25.  
 

Punkt ten został wycofany.  
/Projekt uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego potencjalnej lokalizacji elektrowni jądrowej      
w miejscowości Kopań Gmina Darłowo stanowi załącznik Nr 29 do protokołu/ 
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Ad. 26.  
 
Pan Jan Górski Sołtys Sołectwa Dąbki zakomunikował, że na wstępie było zdjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego potencjalnej lokalizacji elektrowni 
jądrowej w miejscowości Kopań Gmina Darłowo, w związku z czym, wyraził On prośbę do 
Pana Wójta Gminy Darłowo, aby jak najszybciej rozpoczął procedurę do zasygnalizowanego 
przez Pana Radnego Przemysława Pociechę referendum w tej sprawie. Oprócz tego Pan Jan 
Górski wyraził swoja radość, że żyjemy w Gminie, w której Radni są aktywni. Podziękował 
wszystkim Radnym, a w szczególności wymienił Pana Radnego Jerzego Krzyżanowskiego.  
 
Pan Piotr Skoczek Radny Rady Gminy Darłowo zadał pytanie  Panu Wójtowi w sprawie 
kontroli podatkowych, które będą odbywały się w sezonie: „Czy będą one w każdej wsi na 
terenie Gminy? Bo jeżeli tak, to ja bym proponował przy okazji  skontrolować, czy posiadacze 
posesji mają umowy na wywóz śmieci i szamba.”  
 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo odpowiedział Panu Janowi Górskiemu            
w sprawie referendum. „Ja w dalszym ciągu podtrzymuję to, cośmy rozmawiali wczoraj          
z Radnymi, że tu bezpośrednio mieszkańcy naszej Gminy powinni się na ten temat 
wypowiedzieć poprzez branie czynnego udziału w referendum. Nie tylko mieszkańcy, ale też 
druga część naszych obywateli, którzy w jakiś sposób nie są mieszkańcami, a prowadza 
interesy związane z nasza Gminą. Wczoraj się starałem przekonywać i dzisiaj to powtórzę, że 
ta sprawa dotyczy nie tylko Gminy naszej, lecz całego naszego kraju. Patrząc na kraje, które 
są w Unii, które też są w podobnej sytuacji, to z reguły odbywa się referendum 
ogólnokrajowe.”  Pan Wójt zakomunikował, że jeśli takiego referendum ogólnokrajowego nie 
będzie, to my w Gminie to referendum zrobimy. „Ja myślę, że sprawa jest wspólna - i to co 
dzisiaj Pan Radny Przemysław Pociecha zrobił – żeby nie wąska grupa Radnych o tym 
decydowała, tylko mieszkańcy.” Następnie Pan Franciszek Kupracz wypowiedział się na 
temat aktywności zwracając uwagę, że rzeczywiście nie tylko Gmina, Wójt organizuje różne 
rzeczy, ale i inni aktywnie przyczyniają się do pracy społecznej w różnorodny sposób, aby 
działo się wiele w Gminie, żeby promować Gminę.  
Natomiast nawiązując do wypowiedzi Pana Piotra Skoczka Radnego Rady Gminy Darłowo 
Pan Franciszek Kupracz Wójt Gminy Darłowo wyjaśnił, że z przeprowadzeniem kontroli 
wiąże się odpowiednia procedura. Ta kontrola dotyczy głównie spraw podatkowych. 
Natomiast Gmina przygotowuje się do spraw dotyczących śmieci i szamba, aby Gmina mogła 
funkcjonować nowocześnie, żeby nie opłaciło się wyrzucać lub podwozić komuś śmieci. 
„Będziemy sprawdzali kto śmieci wyrzuca (chodzi tu o dzikie wysypiska) i jeżeli nie 
załatwimy tej sprawy polubownie, to sprawy będą trafiać do Sądu. Pan Wójt omówił szerzej 
sprawy związane z przeprowadzeniem kontroli podatkowych jak i problem zaśmiecania 
Gminy.  
 
Pan Jan Małecki Radny Rady Gminy Darłowo podzielił się swoim spostrzeżeniem: „O ile 
dobrze słyszałem w ostatnich dniach, to o budowę elektrowni atomowej starają się 24 gminy. 
To o czymś świadczy. I uważam, że przyśpieszanie referendum w naszej gminie jest 
przestępstwem, dlatego, że dyskusja będzie.  Nasza dyskusja dzieli społeczeństwo. Myślę, że 
nie potrzebne jest nam to w tej chwili. Nie ma się z czym śpieszyć. Przyjdzie na to czas. Gmina 
ma inne tematy, ma się czym zajmować.” Pan Radny Jan Małecki uważa, że w sprawie 
lokalizacji elektrowni atomowej zadecydują mieszkańcy w odpowiednim na to czasie.   
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Ad. 27.  
 
Pani Heidemaria Pająk Sołtys Sołectwa Palczewice zaprosiła wszystkich Radnych na 
zorganizowany festyn wiejski w miejscowości Palczewice, który odbędzie się w dniu 02 lipca 
2011 roku o godzinie 1600.  
 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie zadała pytania Panu Franciszkowi Kupraczowi 
Wójtowi Gminy Darłowo w sprawie kontroli podatkowych w miejscowości Wicie. „Czy 
kontrola ta była zapowiedziana? Dlaczego Sołtys nie wie nic o tej kontroli?” 
 
Pan Franciszek Kupracz odpowiedział, że z tego co wie, kontrole były zapowiadane. Musi 
być zachowana procedura. Musi być ustalony zakres kontroli, kogo kontrolujemy, musi ta 
osoba być zawiadomiona, musi być pełnomocnictwo. Pan Wójt podpisywał takie 
zawiadomienia.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie zapytała jeszcze „Czyli kontrole prowadzone są w tych 
ośrodkach, które dostały zawiadomienie wcześniej?”    
 
Pan Wójt odpowiedział, że tak. Ponadto Pan Wójt wyjaśnił, że prowadzone są kontrole, ale i 
również czynności sprawdzające. W następnej kolejności wyjaśnił czym różnią się czynności 
sprawdzające od kontroli, naświetlając, że przy kontroli zawiadomienie musi być. Ponadto 
Pan Wójt uspokoił, aby nie bać się tej kontroli.  
 
Pani Małgorzata Żugaj Sołtys Sołectwa Wicie stwierdziła, że nie jest przeciwna kontrolom. 
Pani Sołtys uważa, że jest obowiązek płacenia podatków i należy je płacić. Następnie 
wyraziła swoje zdanie, że sezon jest bardzo krótki i wykorzystać go trzeba zarówno               
w budżecie Gminy, jak i w budżecie poszczególnych inwestorów. Pani Sołtys oznajmiła, że te 
kontrole powinny być przeprowadzone w sposób dyskretny, ponieważ jej zdaniem nie mogą 
one odbywać się między wczasowiczami. Następnie powiedziała, że odpowiedni czas na 
przeprowadzenie kontroli jest przed sezonem. Pani Sołtys apelowała do Pana Wójta, żeby nie 
było niepotrzebnych tarć między pracownikami a inwestorami, o to, aby urzędnicy 
przejawiali wysoką kulturę osobistą. Z kolei wyraziła swoje współczucie dla urzędników, 
którzy będą przeprowadzać kontrole w miejscowości Wicie.  
 
Pani Violetta Bonk Sołtys Sołectwa Drozdowo, pracownik Urzędu Gminy Darłowo 
wyjaśniła, że urzędnicy mieli szkolenie w zakresie przeprowadzania kontroli, na którym 
zostali szczegółowo poinstruowani jak mają się zachowywać, jak mają przeprowadzać 
kontrole, że absolutnie nie mogą przejawiać natarczywości ani nachalności, że mają być 
uprzejmi, że mają umawiać z inwestorem dogodny dla niego określony dzień i godzinę na 
przeprowadzenie kontroli.  
 
Pan Franciszek Kupracz oznajmił, że kontrole muszą być przeprowadzone. Będą one 
prowadzone w sposób uprzejmy, żeby nie zajmować inwestorom dużo czasu.                          
Z przeprowadzenia kontroli będą sporządzane protokoły, również część fotograficzna             
w przedmiotowej dokumentacji.  Ponadto Pan Wójt krótko mówiąc zakomunikował, że ludzie 
donoszą nie tylko na Wójta, ale pilnują również interesów swoich sąsiadów, rozliczając jeden 
drugiego. Przy tym oznajmił, że jest to niewdzięczna rola, ale taką kontrolę musimy 
przeprowadzić. Pan Franciszek Kupracz prosił o współpracę w tej sprawie.  
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Ad. 28.  
  
Zakończenie sesji.  
 
Wobec wyczerpania tematyki ustalonego porządku obrad IX Sesji VI kadencji Rady Gminy 
Darłowo – Pan Przewodniczący zamknął obrady o godzinie 12:30 w dniu 15 czerwca        
2011 roku.  
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się w stenogramie sesji.  
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Iwona Kowalska 
 
Kierownik Referatu Samorządowego  
– Biura Rady Gminy  
 
 
 
 
 

Obradom przewodniczył: 
 
     Przewodniczący  
Rady Gminy Darłowo  
 
  Jarosław Michalski 

 
    


